
V roce 2018 jsme 
otevřeli Poštu 
Partner
Provozuje ji a z velké části 
financuje městská část. Roční 
náklady na provoz činí pro 
naši MČ milion korun.
Občané by jinak museli pro 
své zásilky jezdit na poštu 
na Veronském náměstí na 
Praze 15 a zásilky odesílat  
v Europarku ve Štěrboholech.

Spolky byly a jsou významnou součástí našeho 
společenského, sportovního a komunitního života v obci. 
Každoročně je dotujeme významnou částkou přesahující 1,5 
milionu korun, jde o naše dobrovolné hasiče, sportovní 
klub, spolek Leonardo, klub seniorů a radioamatéry.

Podporujeme spolky, kulturu a sport  
(1,5 milionů korun ročně)

Závěrem můžeme s radostí říct, že nás práce pro 
naše spoluobčany, sousedy a přátele v Dolních 
Měcholupech bavila, naplňovala a uspokojovala.  

Bezesporu velmi populárními a tradičními příležitostmi  
k setkávání jsou Den dětí, Pálení čarodějnic, zářijový 
Den za školou, Soutěž o nejlepší svatomartinskou husu, 
Rozsvěcení vánočního stromu, Zpívání u kapličky  
a snad již nepřerušovaná řada obecních/hasičských 
bálů.

Nezapomínáme ani na životní 
prostředí pořádáním Dne bez aut, 
Ukliďme Česko, rozmísťováním 
trvalých zásobníků pytlů na odpadky 
v obci, kontejnery na bioodpad atd. 
Pro majitele zahrad jsme pořídili 
kompostéry za 750 tisíc Kč. 
V rámci předcházení vzniku odpadů jsme vybudovali 
knihobudku u úřadu, a na obecní akce zajistili vratné 
kelímky (vše spolufinancováno z dotačních programů).

Sport je nedílnou součástí našich životů – za minulé 
období jsme vybudovali 2 fitparky. Finančně 
podporujeme SK Dolní Měcholupy – fotbal, stolní 
tenis, provozujeme tenisové kurty a sportovní 
halu. Podporujeme akce jako Velká měcholupská, 
Dolnoměcholupská šlapka atd., bylo toho opravdu 
hodně.

Kulturních akcí byla také celá řada, i přes složité 
covidové období, které jsme si zpříjemnili vůbec 
prvním autokinem v celé Praze, letními kiny, 
divadelními představeními a samozřejmě skvělými 
bály. Pro děti a rodinné týmy byly po dobu Covidu 
v přírodě organizovány oblíbené soutěže. Děti tak 
hledaly Ztracený Masopust, Tajemství Velikonoc  
a Tajemný kód, prožívaly Prázdninové dobrodružství 
nebo procházely Čarodějnickou stezkou.

Opravdu složitá doba byla první a druhá vlna covidu. 
Zde se opravdu ukázala síla naší dolnoměcholupské 
komunity. Znovu patří velký dík všem – občanům, 
dobrovolníkům, seniorům za šití roušek, hasičům, 
učitelskému sboru MŠ, podnikatelům za jejich dary. 
Pracovníci úřadu městské části nad rámec svých 
povinností odvedli skvělou práci. Takže ještě jednou 
všem moc a moc díky. Můžeme si říct, že jsme to zvládli. 
Poslední zkouškou organizačních schopností úřadu 
MČ je uprchlická vlna z Ukrajiny. V naší obci žije 
cca 200 uprchlíků, pomohli jsme s ubytováním, 
zaměstnáváním, výukou jazyka, s integrací do běžného 
života. Je na místě také poděkovat našim spoluobčanům 
za příspěvky na transparentní účet (takřka 60 tisíc 
korun) díky nimž mohly ukrajinské děti jet na školu  
v přírodě, výlety a mají hrazené obědy a knihy.

Rozvíjíme také naši jednotku dobrovolných hasičů, 
která patří mezi nejlepší v Praze. V roce 2019 byla 
pro jednotku pořízena 
nová cisterna CAS 
za 7,5 milionu Kč 
z dotace od MHMP  
a plánujeme rozšíření
zázemí hasičské 
zbrojnice.  

POMÁHÁME, KDE JE TŘEBA

Současně jsme rozhodnuti pokračovat v naší práci 
a aktivitě i v dalším volebním období. Vaše podpora  
a hlasy jsou pro nás velkou motivací.

Čtyři roky s koalicí ODS, 
TOP 09 a Nezávislí

Samozřejmě nejviditelnější a finančně nejnáročnější 
byla řada investic, které se podařilo zrealizovat. Hned 
v roce 2018 byla dokončena poslední fáze výstavby 
Sportovní haly a když celková investice přesáhla 70 
milionů korun. Rozhodující část jsme získali díky 
dotaci od MHMP. 

Také jsme dokončili výstavbu a zprovoznili 
víceúčelové hřiště – tenisové kurty v objemu takřka 
2 milionů korun – z dotace MHMP. V následujících 
letech jsme vybudovali fitparky, vyměnili osvětlení 
tenisových kurtů a rekonstruovali běžeckou dráhu 
pro hasiče za 1 milion Kč (z dotace z MHMP).

Bc. Jana Doláková
TOP 09

Milí spoluobčané, přátelé, kolegové a sousedé, 
máme za sebou takřka čtyři roky života v naší 
městské části DM. Udála se celá řada akcí, 
skutečností, a my bychom rádi připomněli 
některé z nich. 

V roce 2018 jsme začali s financováním výstavby 
nového Komunitního centra v areálu SK, které 
je prozatím pozastaveno, ale bude do konce 
letošního roku dokončeno. Doposud obec utratila 
cca 21 milionů korun, z toho 8 milionů Kč dotace  
z MHMP, a nepředpokládaně i 13 milionů Kč  
z vlastních zdrojů, když MČ musela rozestavěnou 
stavbu vykoupit.

mameradidolmechODSDolniMecholupy

V projektu cyklostezek 
jsme se rozumně spojili 
se sousedními obcemi 
Uhříněvsí a Dubčí a připravili 
společný projekt cyklostezek. 
Uhříněves získala dotaci 
na celý projekt a je jeho 
garantem. Realizace by měla 
začít do konce letošního 
roku.

Mgr. A. Jiří Jindřich  
ODS

Investovali jsme 70 milionů korun



Komunitní centrum je součástí budovy nového 
zázemí SK, který jsme v minulých dvou letech 
zachránili od ekonomického krachu právě 
odkoupením budovy SK v rozestavěném stavu. 
SK totiž musel vrátit dotace z magistrátu a MŠMT  
z důvodu špatně vedené administrace.  Zásadní pro 
tuto investici bylo zajistit financování. Po několika 
neúspěšných žádostech na Národní sportovní 
agenturu jsme vyjednali novou půjčku a dotaci od 
MHMP. Celková investice na dokončení je cca 30 
milionů korun, z této částky jsou 1/5 naše vlastní 
peníze, 2/5 dotace a 2/5 půjčka z magistrátu. Toto 
považujeme za významný úspěch při získávání dotací 
z různých zdrojů.

Žáci základní školy už dva roky využívají novou 
venkovní učebnu a jídelnu při ZŠ přímo u sportovní 
haly (11 milionů korun z vlastních peněz), EVVO 
zahrada a venkovní učebna vznikla v mateřské škole 
za 1,7 milionu Kč.

Zcela zásadní pro život městské části a její neustále 
rostoucí počet obyvatel je příprava výstavby nové 
mateřské školy a základní školy v Malém háji. 
V mezinárodní architektonické soutěži, jejíž příprava 
a průběh byly oceněny nezávislými autoritami jako 

příkladné, byl vybrán projekt, který jste mohli 
několikrát vidět na akcích MČ a na webu městské 
části. 

I zde jsme získali dotaci 23 milionů korun na přípravu 
a vyhotovení kompletní dokumentace pro stavební 
povolení. Protazím jsme vyčerpali částku 6 milionů 
Kč. Reálný termín pro otevření nové školky v Malém 
háji je v září 2025 a pro otevření dvoustupňové 
základní školy v Malém háji v září 2027.

Škola v průběhu let třikrát navýšila kapacitu až na 
nynějších 210 žáků. MŠ díky investicím zvýšila počet 
míst na 141 dětí.
Úspěchem je v každém případě získání značky 
„Mezigeneračně“, naše školka získala druhé místo 
v této soutěži. Spolupráce s domovem Senecura 
funguje na jedničku. Díky všem, kteří se podílejí na 
těchto aktivitách a podporují je. 
Do této oblasti patří také vzdělávání seniorů např. 
v oblasti IT technologií (IT SEN).

Celkově jsme za uplynulé období proinvestovali částku 
cca 70 milionů korun, včetně dokončovaných akcí  
v letošním roce. 
Příprava investic je významnou součástí plánů  
a strategického rozvoje obce. Zde máme připravenou, 
projednanou a zastupitelstvem schválenou řadu 
projektů, které bude městská část moci realizovat  
v dalších obdobích. Jde zejména o studie rozvoje 
Malý háj - zastavitelnost, další mateřská školka, část 
území pro veřejnou službu - úřad, komerce, kultura, 
zdravotní péče atd., studie rekonstrukce návsi, 
generel a projekt cyklostezek, dokonce i možnost 
železniční stanice za přemostěním Kutnohorské  
u Malého háje. 

Významně pokročila příprava obchvatu obce, je 
připravena dokumentace pro územní rozhodnutí,  
v rozpočtu MHMP je již několik let uváděna částka na 
realizaci investice. Přes určitá omezení jsme velmi 
dobře zvládli celkovou rekonstrukci Kutnohorské ulice, 
jejímž investorem byla Technická správa komunikací. 

Vyjednali jsme s Dopravním podnikem a Finepem 
zřízení zastávky Kardausova a zajíždění autobusu 173 
i školní linky 252 do Malého háje, stejně jako opravu 
zastávek Kutnohorská a zabezpečení přechodu pro 
chodce u této zastávky včetně veřejného osvětlení. 
Zajistili jsme instalaci kamer pro zabezpečení plynulosti 
provozu a kontrolu dodržování předpisů. Jsme součástí 
programu Město přátelské dětem a zpracovali jsme 
analýzu „Bezpečné cesty do školy“. Výsledkem je 
projekt na úpravu nebezpečných míst.

Dále jsme strategicky přistoupili ke stabilizaci 
zdravotní péče v městské části. Zajistili jsme 
realizaci nové zubní ordinace v projektu Na Návsi, 
kde bude mít současná zubní lékařka větší ordinaci 
se dvěma křesly. Tím se na úřadě MČ uvolní kapacita 
pro zvětšení ordinace dětské lékařky, která by jinak  
z prostorových důvodů musela z naší MČ odejít. 
Jelikož je zubařů i dětských lékařů nedostatek, 
považujeme to za krok správným směrem.
Dále se nám podařilo ve stejném projektu pořídit 
novou a větší služebnu Městské policie až pro  
5 strážníků. Tuto investici finančně podpořila 
Městská policie částkou 3 miliony Kč. Starostí je pro 
nás však nedostatek strážníků. V této věci průběžně 
jednáme s ředitelem Městské policie Praha.

ZAJISTILI JSME NOVOU AUTOBUSOVOU  
LINKU A ZASTÁVKU

Trvalým a náročným úkolem vedení úřadu je jednání 
s developery, kteří již realizují či plánují realizovat 
svoje projekty na našem katastru. Jde např. o projekty 
Malý háj, Na Návsi, logistický areál Panattoni, další 
pozemky kolem ulic Nad Vokolky, kolem budoucího 
obchvatu atd. Zásadním faktem je, že s každým 
investorem uzavíráme tzv. Plánovací smlouvu, 
která garantuje pro městskou část značné finanční 
prostředky pro její rozvoj. Jen za poslední období je 
zasmluvněné finanční či nefinanční plnění v celkové 
hodnotě přes 63 milionů korun. Obec vždy hájí zájmy 
nás občanů, brání bezbřehému stavebnímu rozvoji, 
trvá na budování parků a jiné zeleně, občanské 
vybavenosti atp. Drželi jsme pozici seriózního  
a předvídatelného partnera a budeme tak činit  
i nadále ve vztahu k seriózním a předvídatelným 
investorům, kterým záleží na kvalitním životě  
v Dolních Měcholupech. Na jedné straně jednacího 
stolu sedí zástupci obce a na druhé zástupci 
developerů.

VYBOJOVALI JSME  
63 MILIONŮ KORUN

ZAŘÍDILI JSME NOVOU SLUŽEBNU 
MĚSTSKÉ POLICIE

Již několik let funguje pro občany Dolních Měcholup 
zdarma služba zasílání důležitých informací na soukromý 
email, SMS na mobilní telefon nebo do aplikace Mobilní 
rozhlas. 

Poplatky a jiné platby je možné platit na úřadě 
převodem nebo platební kartou. 

SDÍLÍME S VÁMI INFORMACE
Scházíme se a komunikujeme s jednotlivými předsta-
viteli SVJ bytových domů a řešíme jejich připomínky 
a požadavky. Zasedání zastupitelstva můžete sledovat 
v online přenosech. Můžete si také ze zasedání 
zastupitelstva vyslechnout zvukový záznam nebo 
přečíst jeho doslovný přepis.


